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گروه اقتصاد| چ��رخ اقتصاد ایران این روزها س��خت تر 
و س��نگین تر و کندتر می چرخد؛ این درحالی اس��ت که به 
نظر می رس��د دولت امی��د می خواهد ب��ا بازگرداندن رونق 
به معاملات مس��کن، این بازار را به موت��ور محرک اقتصاد 
کش��ور تبدیل کند. نباید فراموش کرد که حجم بزرگی از 
سرمایه گذاری های مسکن در سال های گذشته راهی بازار 
مسکن ش��ده ازجمله بانک ها که در مجموعه فعالیت های 
بنگاهداری خود جایگاهی ویژه به مس��کن اختصاص داده 
بودند اما رکود این بازار باعث شد که سود این سرمایه گذاری 
به جیب سرمایه گذار بازنگردد و به عنوان مثال دست بانک ها 
خالی ماند و تعهدات شان همچنان پابرجا بود. برای خروج از 
همین شرایط شورای پول و اعتبار تصمیم گرفت تسهیلات 

خرید مسکن را افزایش دهد و مابقی بانک ها را در انجام این 
وظیفه شریک بانک مسکن کند. چنین سیاستی هم مخالف 
و هم موافق فراوان دارد، مخالفانی که نگران ش��تاب گرفتن 
دوباره نرخ تورم و نبود توان پرداخت در بانک ها هس��تند و 
موافقانی که خوشبین اند با تزریق نقدینگی به بازار مسکن، 
رونق از دس��ت رفته از همین بازار به اقتصاد ایران برگردد. با 
وجود هر دو دیدگاه دیروز دس��تورالعمل اجرایی تسهیلات 
۸۰ میلیونی مسکن ابلاغ شد تا امیدها برای متقاضیان خرید 
خانه بیشتر شود هرچند بسیاری از کارشناسان معتقدند که 
اگرچه این تسهیلات احتمالا موج جدیدی به بازار مسکن 
خواهد آورد اما شاید تأثیر چندانی در افزایش قدرت خرید در 

کلانشهرها نداشته باشد. 

 آغاز ثبت نام وام
 80 میلیونی برای متأهل ها

طرحنو

 صفحه 10

سرنوشت نامعلوم 100 میلیارد  دلار 
درآمد واگذاری شرکت های دولتی 

گلروه هللال| دکتر سیدامیرمحس��ن ضیایی 
در دی��دار با نوآکی تاباتا، مش��اور ارش��د موسس��ه 
تحقیقات اقتص��ادی ژاپ��ن ب��ا اش��اره ب��ه این که 
تحریم ه��ای ظالمان��ه علیه ایران، خدمت رس��انی 
مناس��ب به مردم را تحت الش��عاع قرار داده است، 
گف��ت: »به عنوان نمون��ه هلال احمر ای��ران برای 
خرید بالگ��رد ک��ه در زمین��ه انتق��ال مجروحان 
و مصدوم��ان در مواقع اضطراری کاربرد بس��یاری 
دارد با مش��کل مواجه ش��ده اس��ت.« او با اشاره به 
اظهار امیدواری نس��بت به این ک��ه مذاکرت اخیر 
منجر ب��ه رفع تحریم ه��ا ش��ود، اظهار ک��رد: »با 
تحقق ای��ن مهم و رف��ع تحریم ها خدمت رس��انی 
به م��ردم را بهب��ود خواه��د داد و ل��ذا هلال احمر 
ه��م خدم��ات مناس��ب تری ارای��ه خواهدکرد.«

ضرورت حفظ افراد نخبه در کشور
دکتر ضیایی با اشاره به ظرفیت های خوب موسسه 
تحقیقات اقتصادی ژاپن و نیازس��نجی مش��ارکت 
ب��ا هلال احمر ای��ران، اظه��ار کرد: »خوش��بختانه 
ایرانیان بس��یاری نیز در سراس��ر دنیا ازجمله ژاپن 
فعال هستند که سرمایه  خوبی برای کشور محسوب 
می ش��وند و ل��ذا می توانیم از ای��ن افراد ب��رای ارایه 
خدمات ام��دادی، درمان��ی، پزش��کی و دارویی در 

خط مقدم فعالیت های بشردوس��تانه بهره ببریم.« 
رئیس جمعی��ت هلال احمر درخص��وص ضرورت 
حفظ و نگهداش��ت افراد نخبه در کشور، تأکید کرد: 
»تلاش دولتمردان ایران همواره بر این بوده اس��ت تا 
با فراهم کردن زیرساخت های لازم از مهاجرت افراد 
مستعد از کش��ور جلوگیری کنند و به نظر می رسد 
یکی از راه های نگهداشت این افراد، حمایت بیشتر از 
فعالیت های دانش  محور در کشور باشد که لازم است 

بجد پیگیری شود.«
تاکید برحذف هرچه سریعتر تحریم ها

نوآکی تاباتا، مش��اور ارش��د موسس��ه تحقیقات 
اقتصادی ژاپن هم با اشاره به تأکید تحریم ها مشکلات 
بسیاری را برای کشورها به وجود آورده است، گفت: 
»تحریم ه��ا باید هرچه س��ریع تر از ایران برداش��ته 
ش��ود؛ چرا که ایران در منطق��ه ای ق��رار دارد که از 
اهمیت بسیاری برخوردار بوده و برداشتن تحریم ها 
موجب رش��د اقتصادی در منطقه خواهد ش��د.« او 
با اش��اره به این که تولیدات دارویی و نیروی انس��انی 
هلال احمر ایران بسیار مناسب است، تأکید کرد: »به 
علاوه باید راه های تجهیز ایران به بالگردهای امدادی 
پیشرفته را برای افزایش س��رعت خدمت رسانی در 

مواقع اضطراری، هموار کرد.«

شلهروند| مرمت و س��اماندهی محوطه برج 
آزادی، نم��اد تهران برای س��ومین بار متوالی در  

1۰ سال اخیر، بار دیگر آغاز شد. 
15 س��ال پس از شناس��ایی یک مس��أله در 
بنای تاریخی ب��رج آزادی در تهران، یعنی نفوذ 
آب ب��ه طبقات زیری��ن و پی این س��اختمان، 
دیروز اعضای ش��ورای ش��هر تهران، مسئولان 
وزارت ارش��اد و س��ازمان می��راث فرهنگی در 
نشست تازه ای برای س��اماندهی میدان آزادی 
و رس��یدگی به مش��کلات نماد تهران، جلسه 
تازه ای گذاش��تند. قرار است دوباره در روزهای 
آینده گروهی برای س��اماندهی محوطه میدان 
آزادی و همچنی��ن رس��یدگی به ب��رج در این 
محدوده مستقر ش��وند. البته چند  سال پیش 
هم گروه دیگ��ری آمدند و عملی��ات مرمت را 
اجرا کردند اما وقتی که رفتند مش��کلات قبلی 
دوباره س��ر باز کرد و نفوذ آب ب��ه برج آزادی و 
چکه ک��ردن آب از س��قف و دیوارهای طبقات 
زیری��ن ادامه یافت. این س��ومین بار اس��ت که 
شهرداری تهران برای س��اماندهی برج آزادی 
و البت��ه دقیق تر بای��د گفت برای پی��دا کردن 
دلیل اصلی چک��ه کردن آب و پیدا کردن نقطه 
مسأله س��از، پول خ��رج می کند ام��ا همچنان 
آزادی چک��ه می کن��د. کار به جایی رس��یده 

اس��ت که خیلی ها می گویند یعنی در کل این 
کش��ور یک متخصص پیدا نمی شود که بتواند 
مشکل اصلی نفوذ آب به سازه میدان آزادی را 
شناس��ایی و راهکاری برای رفع آن ارایه کند؟ 
حالا اما هر چه هست این بار همه سازمان های 
متولی این برج که یک پیکره و سه صاحب دارد 
کنار هم آمده اند تا ش��اید بعد از 15 سال بتوان 
نقطه نش��ت آب به این س��ازه تاریخ��ی را پیدا 
کرد و مانع تخریب بیش��تر آن ش��د. قرار است 
اعتبارات این س��اماندهی را ه��م مانند دفعات 

گذشته، شهرداری تهران بپردازد. 
»عبدالمقیم ناصحی«، عضو ش��ورای ش��هر با 
بیان این که ب��رج آزادی س��مبل تاریخی و نماد 
مراس��م  تاریخی و باش��کوه جمهوری اس��لامی 
اس��ت، گفت: قبل از پیروزی انقلاب اس��لامی، 
مسیر راهپیمایی های آزادی خواهانه مردم از این 
برج آغاز می شده است و این نماد سال های  سال 
باقی بماند و از آن ندای آزادی به گوش جهانیان 

برسد.
به گفته او، باید یک مدیریت واحد درخصوص 
برج تصمیم گی��ری کند. بنابراین تش��کیل یک 

هیأت امنا برای اداره آن لازم است.
این عضو ش��ورا ب��ا اش��اره به ری��زش آب در 
قس��متی از ب��رج آزادی، گف��ت: در یک س��ال 

گذش��ته برای جلوگیری از تخریب برج آزادی، 
جلسات مش��ترکی برگزار ش��د که چند مصوبه 
داش��ت؛ ازجمله بهره برداری بیشتر از مجموعه 
ب��رج آزادی، کمک ب��ه نگهداش��ت آن و ایجاد 
هیأت امنا برای برنامه ریزی ه��ای آینده در برج 
آزادی. همچنین معاونت فنی عمرانی شهرداری 
مسئول ساماندهی ساختار برج شد و در تنظیم 
بودجه شهرداری هم باید اعتباری برای این برج 

در نظر گرفته  شود.
آن طور ک��ه احمد حکیمی پ��ور رئیس کمیته 
میراث فرهنگی ش��ورای ش��هر تهران، می گوید 
درحال حاضر هدف اصلی ش��ورا، اجرایی شدن 
تفاهمنامه ای است که بین ش��هرداری و وزارت 
ارش��اد در س��طح کلان به امضا رسیده و درحال 
انجام کارهای مش��ترک هس��تند. ما ب��ا ایجاد 
مدیریت واح��د، به دنبال حل مش��کل این برج 

هستیم.
او با بیان اینکه این س��ومین بار اس��ت که این 
برج مرمت می ش��ود، گفت: قص��د نداریم مانند 
س��ال های گذشته کارها به س��رعت انجام شود، 
بلکه به دنب��ال انجام فعالیت ه��ای اصولی برای 
مرمت و بازسازی آن هستیم. همچنین احتمال 
دارد که ترمینال آزادی از ای��ن منطقه به مکان 

دیگری منتقل شود.

 6۰۰ هزار تومان برای یک مرگ 15 ثانیه ای! 
ش��وخی نبود حرف های دلال س��یانور در 
ناصرخسرو. معامله بود، معامله ای دوطرفه 
که یک سرش پول بود و یک سرش مرگ....

در نشست خبری سخنگوی قوه 
قضائیه مطرح شد 

 دستگیری 
یکی دیگر از معاونان 

احمدی نژاد

 سیدکاظم اکرمي از چالش هاي توانمندسازی
 در نظام آموزش وپرورش مي گوید:  

 توجه کمی 
مرمت های بی پایان آزادی بی توجهی کیفی

برای سومین بار متوالی در سال های اخیر ساماندهی نماد تهران آغاز شد

علی مطه��ری در نامه ای خطاب به مه��دی کوچک زاده 
نسبت به پوشش نامناسب یکی از اعضای زن هیأت پارلمانی 
اروپا در دیدار با رئیس مجلس واکنش نشان داد و تأکید کرد 
که میهمانان زن خارجی باید پوش��ش اسلامی را به عنوان 
قانون در ایران رعایت کنند و مسئولان تشریفات نیز دچار 

رودربایستی نشوند.
علی مطهری در جوابیه ای که در صفحه اینستاگرام خود 
خطاب به مهدی کوچک زاده نوش��ته آورده است: »با اهداء 
سلام، اعتراض اینس��تاگرامی جنابعالی به ملاقات رئیس 
مجلس و رئیس کمیس��یون امنیت ملی مجلس با هیأتی 
از پارلمان اروپا که یکی از اعضای زن آن پوش��ش مناسب را 
رعایت نکرده بود و درخواست تان برای اظهارنظر اینجانب را 
ملاحظه کردم. قطعا در این قضیه تشریفات مجلس مقصر 
بوده است و بهتر بود روابط عمومی مجلس در اطلاعیه ای از 

مردم عذرخواهی می کرد و هنوز هم دیر نشده است.«
مطه��ری در ادامه در م��ورد حجاب یک��ی از اعضای زن 

هیأت اروپایی نوشته اس��ت: »آن طور که من تحقیق کردم 
خانم موردنظر در ملاقات هیأت با آقای بروجردی روسری 
داشته و درنتیجه، آن قس��مت هایی از بدن او که در ملاقات 
بعدی آشکار است پوش��یده بوده است. بعد از این جلسه به 
سرویس بهداشتی می رود و هنگام خروج، روسری نداشته 
و کلاه مانندی بر سر داش��ته است. افراد تشریفات باید به او 
تذکر می داده اند که این کار را نکرده اند. این که کار این خانم 
خصوصا با توجه به این که اساسا لباس او هم مناسب جلسه 
ملاقات رسمی نبوده و س��اک و کیفی هم بر دوش و دست 
دارد، عمدی بوده یا سهوی، روش��ن نیست ولی به هرحال 
لازم است مسئولان سیاست خارجی کش��ور تذکر لازم را 
به هیأت مذکور بدهند. آق��ای لاریجانی، رئیس مجلس در 
مقابل عمل انجام شده قرار گرفته و بعد از جلسه هم مسئولان 
مربوط را توبیخ کرده اس��ت. این که می فرمایید باید جلسه 
را ترک می کردند،  با توجه به تبعات سیاس��ی آن درست به 
نظر نمی رسد. اصولا ایشان نسبت به مسائل مربوط به عفاف 

حساس اس��ت و الاّ داماد ما نمی شد! اگر انتظار دارید که در 
بازگشت به منزل، از طرف همشیره با کفگیر و لنگه کفش 

مورد استقبال قرار گیرند، چنین اتفاقی نخواهد افتاد.
مطهری در ادامه نوشته اس��ت: »میهمانان زن خارجی 
باید مسأله پوشش اسلامی را به عنوان یک قانون در کشور 
ما رعایت کنند و اتفاقا آنها احت��رام زیادی برای قانون قایل 
هستند و از طرف آنها مانعی نیست، فقط برخی مسئولان 
تش��ریفات ما که موظف به اجرای پروتکل هس��تند گاهی 
روش��نفکر یا دچار رودربایستی می ش��وند. همان طور که 
گفتم این توجه و حساسیت شما قابل ستایش است اما این 
توجهات و حساسیت ها را در زمان دولت پیشین نداشتید 
یا بسیار کم داشتید. در آن دولت، مش��ابه این اتفاق و بدتر 
از آن رخ داد یا مکتب ایران و بازگش��ت به ایران باس��تان را 
ترویج می کردند و امثال ش��ما سکوت می کردید ولی امروز 
 به حق انتقاد می کنید. این س��یره دوگانه و یک بام و دو هوا 

قابل توجیه   نیست.«

توضیحات علی مطهری درباره پوشش یکی از اعضای هیأت اروپایی در ایران: 

تشریفات مجلس در این خصوص مقصر است

رهگذار  مسأله شناسی 
اجتماعی 

طرحنو

9
شهراماقبالزاده

 بازار کار باید
 به چرخش در بیاید

طرحنو

11
شهلاکاظمیپور


